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PRAVOPISNÉ JEVY – MNĚ/MĚ

ZÁJMENO MNĚ / MĚ / MNE

= správné skloňování zájmena já

1. pád    já

2. pád    mě, mne

3. pád    mně, mi

4. pád    mě, mne
6. pád    mně

7. pád    mnou

· ve 2. a 4. pádě se píše mě

· ve 3. a 6. pádě se píše mně

Pomoct si můžeme pomoci skloňováním zájmena: TY:
1. p. ty
2. p. (bez) tebe/tě
3. p. tobě
4. p. tebe/tě
6. p. (o) tobě
7. p. (s) tebou
MNĚ A MĚ UVNITŘ SLOVA

1) mě píšeme v kořeni slova

Např. proměna – změnit, měna, měnit, měnič

výjimka – přídavné jméno tamější je utvořeno z příslovce tam + přípony -ější


2) mně píšeme tam, kde v příbuzném slově slyšíme n
Např. vzpomněl – vzpomínka, vzpomínat

pomněnka – pomnít, případně zapomínat, vzpomínat
X rozuměl – rozumí, uměl – umí, zatmění – zatmívá, porozumění – porozumí

-> neslyším-li v příbuzném slově N, píšu mě
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